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1. Eelmisel  korral  lahtiseks  jäänud  teemade  vastused  lasteaia  poolt  (toidupildid,
nutitelefonid rühmadele, kohavabastus ja arveldamine poole kuu pealt)
KUULATI: 
K.  Vaabel: Eelmisel  hoolekogu  koosolekul  jäid  õhku  järgmised  küsimused:  toidupiltide
avaldamine  lasteaia  infokanalis;  nutitelefonide  soetamine  rühmadesse;  kohavabastus  ja
arveldamine poole kuu pealt. 
K. Rinaldo: Toidupildid tulevad lasteaia kodulehele. Tervishoiutöötaja tegeleb sellega.
Nutitelefonid rühmadele on tellitud.
Arveldamist  poole  kuu  pealt  ei  tule,  sest  läheb  liiga  keeruliseks.  Selleks  tuleb  kõik  lapsed
ükshaaval läbi käia ja see võtab liiga palju aega. See, et kohatasust on võimalik saada vabastus
kui ei kasuta kohta terve kuu, on valla poolt vastutulek.
H. Merivald: Raamatupidamisel on keeruline ühekaupa laste arvutamine.
K. Juhanson: Kas tulevikus saab võimalikuks?
H. Merivald: Ei oska ette näha.
K. Rinaldo: 10. mai on viimane aeg anda teada, kui laps suvekuu(de)l kohta ei kasuta. Hilisemal
teatamisel  maksate  ikka  kohatasu.  See  tuleneb  Tori  Vallavolikogu  15.08.2019  vastu  võetud
määrusest  nr  80  „Koolieelsete  lasteasutuste  rahastamisel  lapsevanema  osalustasu  määra
kehtestamine”.



Juulis planeerime avada kaks rühma – üks väiksematele, üks suurematele. Arvestama peab sellega,
et terve suvi ei ole rühmades oma õpetajad. Juulis on rühmas iga nädal uus õpetaja.
H. Merivald: Tori, Tammiste ja Are lasteaiad on juulis kuu aega kollektiivpuhkusel. Lahti on
vaid Sindi ja Jänesselja.

TEADMISEKS:
1.1. Toidupildid tulevad.
1.2. Nutitelefonid rühmadele on tellitud.
1.3. Poole kuu pealt arveldamist hetkel ei tehta.
1.4. Suvekuu(de)ks kohatasu vabastuse saamiseks on vaja lapse puudumisest teavitada hiljemalt
10. maiks.

2. ELIISi võimaluste kasutamine
KUULATI: 
K.  Vaabel: Hetkel  on  palju  info  paberile  märkimist.  Kas  võiks  edaspidi  tekkida  võimalus
märkida laste kohakasutus, arenguvestluse aegu jms lisaks paberile ka veebi (ELIIS, Google)?
See on abiks neile, kelle laps on pikalt haiguse tõttu puudumas.
K. Rinaldo: Võime küll tabelid veebi teha aga annaksime lapsevanemale võimaluse vaid näha
mitte muuta. Muuta saaks vaid õpetaja,  sest meil on varasemalt  sellega probleeme olnud kui
vanemad ise märkida saavad.
R. Tänav: Asi on kindel siis, kui on paberil ja allkirjaga.
K. Rinaldo: Suvel tuleb lapse puudumisest teavitada üldmeilile või telefonil. 
V. Gerne: Võite kirja koopia rühma e-postile ka saata.
E. Sillaots: Kas seda infot, et rühmas on täitmist vajav tabel võiks jagada ka ELIISi kaudu? Kui
palju vanemaid üldse ELIISi kasutab?
K. Rinaldo: Saab ikka teavitada. ELIISi kasutajate arvu kohta ei oska ma hetkel vastata.

TEADMISEKS:
2.1.  Kohavajaduse tabelid  tulevad veebi aga segaduste vältimiseks saab muudatusi  teha vaid
õpetaja.
2.2. Suvel tuleb lapse kohakasutuse muudatustest teavitada üldmeili või telefoni teel.

3. Talgud 2023
KUULATI: 
V. Gerne: Talgupäev on 4. mail ilmselt kell 15-18. Plaan veel päris paigas ei ole aga korda on
tarvis teha esimese paviljoni vooder ja värvida madalad aiad rahvariideseeliku värvides. Selliseid
suuri töid nagu eelmisel aastal tänavu ei tule. Ootame vanemaid talgupäevale osalema!
R. Tänav: Iga paviljonide alla on tarvis paigaldada lillekujuline ja nelinurkne kella ning trips-
traps-trulli mänguga kriiditahvel.
V.  Gerne: Tekitaks  hea  meelega  registreerimislehe,  et  saaks  vajadusel  tööjõudu  ümber
paigutada.
Lapsevanem: Kas lapsed on sel ajal rühmades?
K. Rinaldo: Alguses on rühmas ja hiljem tulevad õue.
E. Vahemets: Tööde järgi tundub, et vajate pigem mehi aga enamik neist lõpetab töö poole viie
paiku.
V. Gerne: Selle tõttu tegime ka eelmisel aastal tööd umbes kella kaheksani ja teeme ka sel aastal
pikemalt kui vaja. Oodatud on kõik, kes lõpetavad töö veidi hiljem, aga soovivad siiski kaasa
lüüa. Seda saamegi teada registreerimislehe kaudu. 
E. Vahemets: Suur probleem on Coopi poolse värava sissepääsu juures. Kas sellega saaksime
midagi ette võtta?
K.  Rinaldo: Plaan  on  tulevikus  sinna  teha  transpordivärav.  Parkimiskohtade  arv  seal  siis
muidugi väheneb. Suhtleme valla majandusosakonna juhiga. 
E. Vahemets: Minu jaoks oleks lahendus lihtne. Teha asfaldisse auk ja paigaldada sinna renn
ning toruga suunata vesi kraavi.

TEADMISEKS:



3.1. Talgupäev on 04.05.2023.Täpsem info ja registreerimisleht tuleb lasteaia poolt, hoolekogu
liikmed aitavad rühmades infot levitada.
3.2.  Talgute  korras  tehakse  korda  ühe  paviljoni  välisvooder,  värvitakse  madalad  aiad  ja
paigaldatakse paviljonidesse kriiditahvlid. 

4. Lühiülevaade Ukraina sõjapõgenikest lasteaias
KUULATI: 
K. Vaabel: Kas saaksite anda ülevaate Ukraina sõjapõgenikest Sindi lasteaias?
K. Rinaldo: Hetkel käib meie lasteaias seitse Ukraina sõjapõgenikest last ja veel kaks last, kes
jõudsid  meie  juurde  juba  mõned  kuud  varem.  Kolm  last  käivad  sõimerühmas,  ülejäänud
aiarühmades. Kõik lapsed saavad HTM rahadega eesti keele tugiõpet. Samuti käis majas Ukraina
logopeed, kes vaatas lapsed üle ja andis soovitusi. MTÜ Pagulasabi poolt käis inimene ja nõustas
tasuta kahte rühma ning andis soovitusi.
Hetkel  käib  kaks  ukrainlannat  majas  õpetaja  abisid  asendamas.  Nende  lapsed  käivad  meie
lasteaias.
V.  Gerne: MTÜ  Mondo  kaudu  saab  taotleda  toetust  maailmapäeva  korraldamiseks.  Meie
korraldame  sel  aastal  17.-21.04  Ukraina  nädala  ja  kaasame  ukrainlannad.  Näidatakse
rahvariideid, maitstakse rahvustoite.
R. Tänav: Lisaks teeme kaks ümarlauda õpetajatele ja lapsevanematele.
K. Juhanson: Kiidan. See on hea silmaringi avardamiseks.

TEADMISEKS:
4.1.  Lasteaed  korraldab  lastele  17.-21.04  Ukraina  nädala  nende  kommete  ja  traditsioonide
tutvustamiseks.

5. Sindi Lasteaed kui avalik varjumispunkt
KUULATI: 
K. Vaabel: Alates 07.10.2022 on Sindi lasteaed avalik varjumispunkt. 
Teavitan,  et Päästeamet on vaatanud üle vallale kuuluvad hooned ja määranud sobivad neist
avalikuks varjumispunktiks (Tori  vallas on neid hetkel  kolm:  Sindi Lasteaed,  Tori  põhikool,
Sauga teenuskeskus). Üks neist on ka Sindi Lasteaed, sest hoone kelder asub maa all, ehitis on
raudbetoonist ja keldri aknad on kergesti kaetavad. Koht on mõeldud kiireks varjumiseks otsese
ohu eest, mitte pikaajaliseks evakuatsioonipunktiks. 
M. Mägi: Kui palju inimesi mahutab?
K. Vaabel: Päästeameti hinnangul 300 inimest. 
R.  Piirsalu: Kõik  ümberkaudsed  viiekorruselised  majad  sobivad  ka  tegelikult
varjumispunktideks.

TEADMISEKS:
5.1. Sindi Lasteaed on alates 07.10.2022 avalik varjumispunkt.

6. Ülevaade projektidest
KUULATI: 
K. Vaabel: Lasteaias on olnud palju põnevaid projekte. Tehke meile väike ülevaade.
R. Tänav: Digiõppevara mitmekesistamiseks saime tänu Euroopa Sotsiaalfondi rahastatavale
projektile  "Mitmekesine  ja  kvaliteetne  haridus  digitaalse  õppevaraga  –  IT  õppevahendid”
roboparki  juurde  osta  19  uut  programmeeritavat  robotit:  4  Sphero  Indi  robotit,  4  Intelino
nutirongi täiskomplekti, 4 Sphero Bolti, 3 TTS maastikurobotit,  2 Makeblock mTiny't, 2 TTS
robotkilpkonna. Kui ühte sorti roboteid on neli, saab kogu rühm korraga töötada. Raha on meile
küll eraldatud aga päriselt seda kätte ei ole me veel saanud. Enne tuleb esitada aruanne. Aruande
jaoks  vajalikud  koolitused  Sindi,  Tori  ja  Paikuse  lasteaia  õpetajatele  on  meil  tehtud.  Seda
kajastasime valla lehes. Sel õppeaastal on avatud tegevuse üheks tunniosaks töö robotitega. Kui
need saavad tehtud, saame ka raha kätte.
V. Gerne: PRIA projekt – koolikava kaasnevate haridusmeetmete toetus, kogumaksumusega 
3100 eurot, millest toetust saime 1956 eurot.



21. märtsil tuleb Päikesejänkude ja Mesimummide rühmale külla Eesti Piimandusmuuseum 
jäätise ja või töötoaga.
11. aprillil Krõllide, Midrilindude ja Lepatriinude rühma väljasõit Eesti piimandusmuuseumisse 
Imaverre, Järvamaal (bussisõit umbes 1,5 tundi) – muuseumi külastus ja jäätise töötuba.
16. mail Pesamunade, Sipsikute ja Tibude rühma väljasõit Pajumäe tallu Viljandi maakonnas 
(bussisõit umbes 1 tund) – ekskursioon talus ja jäätise töötuba.
23. mail Puhhid, Nublud ja Mürakarud sõidavad Selja lehmalauta vaatama lehma.
1. juunil, lastekaitsepäeval tuleb meile külla kohalik ettevõte Tuutu Maiused ja kostitab 
meid oma ehtsatest marjadest valmistatud käsitööjäätistega.
Lisaks projektisõitudele saame selle toetuse eest soetada lastele ja õpetajatele oma lasteaia aias 
toimetamiseks aiakärud, labidad, rehad.
K. Rinaldo: Need lapsed, kes on 1. juuniks lasteaia lõpetanud või suvepuhkusele jäänud ei pea 
lastekaitsepäeva üritusest ilma jääma. Nad võivad ürituse ajaks lasteaeda tulla ja lähevad ürituse 
lõppedes koju.
V. Gerne: KIK projekt – kogumaksumusega 3500 eurot, millest toetust saime summas 2700 
eurot. 
See projekt on suunatud meie lasteaia personali koolitamiseks keskkonnateadlikkuse tõstmise 
vallas ja rohekooli põhimõtete paremaks rakendumiseks. Toetuse raha eest saab lasteaia Rohelise
kooli töögrupp, kuhu kuulub kokku 17 töötajat meie majast:
koolituspäeva Tartu Loodusmajas, kes on Rohelise kooli programmi eestvedaja Eestis ja
kaks koolitust jäätmete sorteerimise ja komposteerimise alal Tipu Looduskoolilt.

Lisaks on hetkel meil majas käimas iga-aastane taimekasvatusprojekt. Kolm rühma on liitunud 
Räpina Aianduskooli poolt veetava „Maasikasõprade” projektiga, kus kasvatatakse 
kuumaasikaid. Ülejäänud rühmad kasvatavad erinavaid taimi meie kasvuhoonesse ja 
peenrakastidesse. 

7. Hoolekogu kogunemise ajad
KUULATI: 
K. Vaabel: Hoolekogu peab kogunema korra kvartalis. Kuidas soovite, kas paneme kindlad ajad
(kuu täpsusega) paika, või vaatame jooksvalt?

OTSUSTATI:
7.1. Leppida kokkusaamise aeg kokku jooksvalt.

8. Pildistamine erinevatel üritustel
KUULATI: 
K. Vaabel: Tavaliselt peavad vanemad ürituste pilte tellima albumist. Kas oleks huvi digipiltide
vastu?
Liikmed: Oleks küll.
E. Vahemets: Võime rühmades korjanduse teha fotograafi jaoks, kes üritusi pildistaks ja pildid
lingina saadaks. Siis saab iga vanem ise otsustada, kas soovib pilte alla laadida või mitte aga
kõik on juba makstud.
M. Laas: Mina ei igatse digipilte, neid teeme ise ka kodus päris palju. Vahel on tore saada pilte
paberil.
K. Rinaldo: Uurime digipiltide tegemise kohta.

TEADMISEKS:
8.1. Lasteaed uurib digipiltide saamise võimalust.

9. Lapse puudumisest teavitamine
KUULATI: 
K. Vaabel: Laste puudumisest teavitamise sooviks veel kord üle rääkida.
K. Juhanson: Vanemad on avaldanud soovi muuta kolm päeva ette teatamist ühe päeva peale.



K. Rinaldo: Kahjuks ei ole see võimalik, sest on otseselt seotud toidu tellimisega. 
Kolme  päeva  ette  teatamise  korral  vabastatakse lapsevanem  toiduraha  maksmisest  lapse
puuduma jäämise esimesest päevast.
Kui lapsevanem teavitab lapse puuduma jäämisest enne kella üheksat hommikul  vabastatakse ta
toidurahast teatamisele järgnevast päevast (teatamise päeva eest tuleb maksta).
Kui lapsevanem teavitab lapse puuduma jäämisest peale kella üheksat hommikul  vabastatakse ta
toidurahast  teatamisele  ülejärgnevast  päevast  (teatamise  ja  sellele  järgneva  päeva  eest  tuleb
maksta).
J. Tähemaa: Kui õpetaja ütleb õhtul lapsele järele minnes, et ärge homme tulge, sest laps on
haige. Kas siis peab maksma järgmise päeva eest?
K. Rinaldo: Kehtib ikka enne ja peale üheksat teavitamise kord ehk järgmise päeva eest tuleb
maksta.
J. Tähemaa: Meil oli mure sellega, et lapsevanem ei teavitanud rühma lapse lasteaeda tulekust
ning saadeti hommikul koju tagasi. Öeldi, et ta ei saa süüa, sest temaga ei ole arvestatud.
K. Rinaldo: Kirjeldatud juhtum on erandjuhtum. Lapsed on alati oodatud lasteaeda ja kedagi ei
saadeta hommikul ukse pealt tagasi.
Suvine periood – juuni, juuli, august on erandolukord, sest siis käivad lasteaias need lapsed, kes
on eelneva küsitluse põhjal komplekteeritud suverühmade nimekirja. Kui last nimekirjas ei ole,
siis hommikul õpetaja teda rühma vastu ei võta.
Erandjuhul võtta ühendust lasteaia juhtkonnaga. Vaba koha olemasolul lisatakse laps suverühma
nimekirja.
V. Gerne: Kui vähegi võimalik teavitage rühmi nii üht kui teistpidi. Unustamine on inimlik.
E. Vahemets: Kui rühmaga läbi räägitud ei saa võib alati juhtkonna poole pöörduda, kes asja ära
klaarib.

TEADMISEKS:
9.1.  Kolme  päeva  ette  teatamise  korral  saab  lapsevanem  toidurahast  vabastamise  esimesest
päevast.
9.2. Toidurahast vabastuse saab teatamisele järgnevast päevast, kui teatamine toimus enne kell 9.
9.3. Toidurahast vabastuse saab teatamisele ülejärgmisest päevast, kui teatamine toimus peale
kell 9.

10. Jooksvad teemad (info rühmadest jm)
KUULATI: 
K. Vaabel: Kuidas te  lapsevanematele  hoolekogust  saadud infot  edastate? Kas saadate kohe
memo või ootate protokolli ära?
Liikmed: Kiired asjad kohe, muidu protokoll.
K. Rinaldo: Meil on vaja suurendada uues sõimes laste arvu 14-lt 16-le. 2023-2024 õppeaastal
on kõige pisemate ehk 1,5-3aastaste laste uueks sõimerühmaks Mesimummid.
E. Sillaots: Kas vanemad saavad kaasa rääkida, kui kaua laps selles rühmas saab olla?
K. Rinaldo: See oleneb lapse vanusest. 1,5-3aastaste rühmas ollakse kaks aastat, 2-3aastaste
omas üks aasta. Edasi lähevad nad aiarühma.
K. Vaabel: Mis õpetajate esindaja arvab?
E. Sõrmus: Ei arva midagi, kui peab tuleb teha.
K. Rinaldo: Olen  toonud varasematel  aastatel  välja  kohalkäimise  protsendi  sõimerühmades.
Umbes pooled on korraga kohal.
H. Merivald: See on mujal lasteaedades ka nii. Peaks ikka võimaldama laste arvu tõstmist, sest
tingimused on ju loodud.
E. Sillaots: Osa vanemaid säilitab vaid kohta. See tähendab, et laps on küll nimekirjas aga kohal
ei käi.
Hääletus: 11 poolthäält, 4 vastuhäält
K. Rinaldo: Lepatriinude ja Krõllide rühmadest saavad 2023/2024 õppeaastal 6-7aastased ja nad
kolivad koolimajja.  Hetkel  on meil  ootel  paar last,  kes soovivad nendesse rühmadesse kohta
saada. Koolimajas on rohkem ruumi ning saaksime laste arvu tõsta 24-le, et kõik soovijad koha
saaksid. Kas olete nõus?
E. Vahemets: Suuremad ruumid ei vähenda õpetajate koormust.



M. Laas: Õpetajatel on laste kooliks ette valmistamisega väga palju tööd.
Hääletus: 5 poolthäält, 6 erapooletut, 4 vastuhäält

E.  Vahemets:  Meie  rühmas  käib  laps,  kes  teisi  järjepidevalt  lööb.  Kas  juhtkond  on  sellest
teadlik? Kas olete probleemiga tegelenud?
K. Rinaldo: Oleme probleemist teadlikud ja sellega ka tegelenud.
I. Vaino: Kui kaua viimase rühma lapsed lasteaias saavad käia?
K. Rinaldo: Kuni 31. augustini.
R. Tänav: Tavaliselt nad ise ei ole nõus enam tulema, sest lõpupidu on juba möödas ja lasteaed
lõpetatud.
I. Vaino: Millal lõpupidu on?
K. Rinaldo: 31. mail. Midrilindudel kell 11, Mesimummidel kell 15 ja Päikesejänkudel kell 17.
H.  Merivald: 6.  aprillil  kell  16-20  toimub  hoolekogu  liikmete  koolitus.  Viimane  aeg
registreerimiseks on homme.

OTSUSTATI:
10.1. Tõsta 2023/2024 õppeaastal Mesimummide rühma laste arvu 14-lt 16-le lapsele.
10.2. Tõsta 2023/2024 õppeaastal Krõllide rühma laste arvu 20-lt 24-le lapsele.
10.3. Tõsta 2023/2024 õppeaastal Lepatriinude rühma laste arvu 20-lt 24-le lapsele.

TEADMISEKS:
10.4. Viimase rühma lapsed võivad lasteaias käia 31. augustini.
10.5. Midrilindude lõpupidu on 31. mail kell 11.
10.6. Mesimummide lõpupidu on 31. mail kell 15.
10.7. Päikesejänkude lõpupidu on 31. mail kell 17.
10.8. Hoolekogu liikmete koolitus toimub 6. aprillil kell 16-20.

(allkirjastatud digitaalselt) (allkirjastatud digitaalselt)
Katariina Vaabel Rita Reilent
koosoleku juhataja protokollija


